
 

 

 

Medlem af Folketinget Per Larsen (KF) har den 3. juni 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. S 1606 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 1606: 

”Synes ministeren, det er rimeligt over for danske patienter, der har brug for behand-

ling, at der er regionale forskelle i kompensationsgraden ved hospitalernes brug af ik-

keanbefalet medicin, jf. »Evaluering af Medicinrådet« fra 2019?” 

 

Svar: 

Regionerne finansieres efter samme objektive tilskudsmodel, jf. det generelle tilskud 

til regionerne, som udmeldes og opdateres årligt af Indenrigs- og Boligministeriet. 

Den enkelte region er som selvstændig myndighed ansvarlig for driften af sygehusene 

inden for disse rammer, og det er således op til den enkelte region at fordele finan-

sieringen af de enkelte sygehuse i større eller mindre grad i grundbevilling hhv. større 

eller mindre grad af særordninger for udvalgte udgiftsposter, alt efter hvad den en-

kelte regionen finder mest hensigtsmæssig. 

 

Det væsentlige er, at der bliver taget udgangspunkt i den enkelte patient, og at denne 

får den behandling lægerne vurdere som værende bedst egnet til patienten. 
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